
Školitelský posudek na Davida Novotného a jeho práci na dizertaci.

David Novotný nastoupil před mnohými a mnohými lety (2008) do doktorského studia poté,
co u Martina Konvičky obhájil svou magisterskou práci o ekologii dvou druhů hnědásků na
jihovýchodní Moravě. Ve stejné době několik lidí blízkých se SRS, Státní Rostlinolékařskou
Správou, přišlo s tím, že tato správa provozuje již mnoho a mnoho let zhruba dvě desítky
lapačů na lov nočního hmyzu za účelem monitoringu několika hospodářských škůdců.
Většina naloveného materiálu se však bez jakéhokoli využití likviduje. Tedy byl nápad (jiné
využití naloveného materiálu) i student (zde přítomný David), nebyl školitel. Po
dlouhotrvající domluvě s Martinem Konvičkou jsem nakonec podlehl a stal se školitelem já.
Do značné míry však pouze formálním, neboť předběžné (obstarání ca 20 mrazáků pro
všechny stacionární stanice na uskladnění naloveného materiálu), logistické (svoz materiálu
do Budějovic, třídění a následné posílání vybraných skupin k determinaci expertům) i vlastní
práce na databázování dat a analýzy se odehrávaly v konsorciu Beneš, Zapletal, Konvička,
Kepka, Novotný a řada dalších úzce zapojených spolupracovníků. Kdežto moje role sestávala
z nepravidelných dotazů a konzultačních hodin ohledně stavu práce a více pravidelnějšího
podepisování se do indexu. Nakonec jsem bylloni na podzim překvapen, že práce pokročila
do takového stupně, že byla i napsána a odevzdána. Je však nutné říct, že samotný objem
práce byl kolosální. Nejen v logistice, ale i v množství nasbíraného materiálu, jelikož bylo
sebráno více než čtvrt milionů jedinců nočních motýlů. Takže i když doktorské studium
Davida trvalo mnoho let, byly zpracovány kompletně pouze tři roky sběrů dat. A dále v tom,
že z lapačů na monitoring několika škůdců bylo zaznamenáno plno druhů z oblastí, odkud
dosud nebyly známé. Takže i když samotná dizertační práce sestává pouze zjednoho
publikovaného článku, jednoho nepublikovaného rukopisu a jedné metodiky pro Ministerstvo
životního prostředí, je nutné sem přičíst i řadu faunistických rekordů, které bohužel David ve
své dizertaci neuvádí.
Jsem rád, že David svou práci dotáhl do tohoto stadia a přeji mu, aby ji i úspěšně obhájil.

V Českých Budějovicích, 5. února 2016,
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